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§ 115
Sammanträdet öppnas
 

Sammanträdet öppnas.
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§ 116
Anteckna närvarande
 

Anteckna närvarande.

Se bilagd uppropslista.
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§ 117
Utse justerare
 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Utse Erik Andersson (S) och Ove Andersson (SD) att tillsammans med 
ordföranden justera dagens protokoll. Justeringen sker digitalt 2 oktober 2024.
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§ 118
Fastställa ärendelista
 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Fastställa ärendelistan.

Ärendet

Fastställande av ärendelista.
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§ 119
Ajournering
 

Sammanträdet ajourneras mellan kl 13.05 - 14.00 för information. Per-Henrik 
Fräjdin och Mats Svensson från Trafikverket informerar om förnyad utredning av 
järnvägsalternativen genom Timrå. Tomas Larsson från Mittsverige Vatten AB 
informerar om nya VA taxan och T.f kommunchef Peter Ekström informerar 
övergripande om kommunens verksamheter.
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§ 120
Borgen Torsboda Industrial Park AB
KS/2024:225 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

1. Bevilja kommunal borgen för Torsboda Industrial Park AB (556415-5231) 
såsom för egen skuld för den likvid som Shanghai Putailai New Energy 
Technology Co., Ltd (PTL) betalar för köp av mark i Torsboda,

2. Borgensbeloppet uppgår till maximalt 165 675 000 kronor och gäller från 
och med det datum likviden betalas ut, dock längst till och med 2025-12-
31

3. I det fall kommunen tvingas infria sitt borgensåtagande, ska anmodan om 
betalning för regressfordran utsändas till huvudgäldenären (Torsboda 
Industrial Park AB) 10 dagar efter kommunens borgensinfriande.

4. För borgensåtagandet ska utgå en borgensavgift på 0,67% som betalas 
årsvis i förskott. Borgesavgiften ses över en gång om året.

5. Torsboda Industrial Park AB:s begäran om utfärdande av borgen enligt 
avtal godkänns med förbehållet att Putailai New Energy Technology Co., 
LTD:s investering godkänns av ISP (Inspektionen för strategiska 
produkter) enligt FDI. (Foreign Direct Investment - lagen om utländska 
direktinvesteringar).

Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Tony Andersson (M) och Markus Sjöström 
(M) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.

Niklas Edén (C) ersätter Mari Eliasson (S) som ordförande. Göran Ljungblom (S) 
och Markus Kullin (M) tjänstgör.

____

Ärendet

Torsboda Industrial Park AB (556415-5231) ansöker om kommunal borgen. 
Borgensbeloppet uppgår till maximalt 165 000 000 kronor och avser likvid som 
Shanghai Putailai New Energy Technology Co., Ltd (PTL) betalar för köp av mark 
i form av bolaget Torsboda 1:10 AB.

Under året har Torsboda Industrial Park AB skrivit avtal med det världsledande 
green tech-företaget Shanghai Putailai New Energy Terchnology Co., Ltd som 
fortsättningsvis benämns PTL.

Projektet är en miljardsatsning som initialt beräknas skapa 1 900 jobb på 
Torsboda-siten. PTL kommer att betala en förskottslikvid för kommande 
markarbeten med mera. En förutsättning för betalningen är att PTL får en garanti 
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för att pengarna kommer att återbetalas om projektet av någon anledning inte kan 
genomföras, till exempel beroende på kommande miljöprövning. 

Torsboda Industrial Park AB ägs gemensamt av Sundsvalls kommun och Timrå 
kommun. Båda ägarna behöver därför gå i borgen för förskottslikviden med 
hälften var men kan kräva krävas på hela beloppet om endera parten inte kan 
betala sin del av borgensåtagandet. 

Ekonomiavdelningen bedömer att det är nödvändigt att gå i borgen för likviden 
för att etableringen i Torsboda ska kunna genomföras.

Styrelsen för Torsboda Industrial Park AB begärt att borgen för köpeskillingen 
garanteras av ägarna så att bolaget kan leva upp till det tecknade avtalet med PTL 
enligt§99 se bilaga. 

Moderbolaget till PTL har motsvarande borgensförpliktelser till Torsboda 
Industrial Park AB och dess ägarkommuner för de kostnader som kan uppstå.

Kommunstyrelsekontoret bedömer att det är nödvändigt att borga för 
förskottslikviden för att etableringen i Torsboda ska kunna genomföras.

Beslut med denna innebörd fattades vid kommunstyrelsens sammanträde den 11 
juni 2024. I den sista meningen i vad som tidigare var den första beslutspunkten 
angavs felaktigt ”betalar i förskott för kommande markberedning i Torsboda”. 
Korrekt formulering ska vara ”betalar för köp av mark i Torsboda” och 
beslutspunkten har justerats på detta vis. 

Därutöver tidigare beslut upphävs och ersätts med detta beslut. 

Beslutsunderlag

Protokoll Torsboda Industrial Park AB
§99 protokoll om Borgen

Protokollsutdrag till:
Ekonomichef
Kommunchef
VD Torsboda Industrial Park AB
Ekonomichef Torsboda Industrial Park AB

Expedieras digitalt.
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§ 121
Fyramånadersrapport 2024 - Timrå kommun
KS/2024:221 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

1. Uppdra till Socialnämnden, Barn- och utbildningsnämnden och 
kommunstyrelsen att vidta åtgärder för att klara sina budgetar för 
verksamhetsåret 2024. 

2. Uppdra till alla nämnder att ha återhållsamhet vad det gäller förbrukning 
av samtliga budgeterade medel för att klara budgeterat resultat för 
verksamhetsåret 2024.

David Forslund (T), Patrik Eriksson (T), Björn Hellquist (T), Lotta Borg (T), 
Monica Åberg (T) och Anders Fagerblom (V) reserverar sig mot beslutet avseende 
punkten 1, till förmån för eget förslag.

Ärendet

Kommunens nämnder och förvaltningar har upprättat rapport över resultat per 
30/4 samt gjort en prognos för helåret 2024, vad gäller ekonomisk 
resursanvändning. I årets Fyramånadersrapport har nämndernas bidrag till 
målbilder och inriktningsmål ej följts upp utan fokus är istället på den 
ekonomiska uppföljningen utifrån kommunens ansträngda ekonomiska situation. 
Fyramånadersrapporten utgår ifrån nämndernas rapportering. 

Utfall tom april är betydligt sämre än budget – 46,2 mnkr och resultatet för 
perioden blev -75,8 främst på grund av ökade kostnader på grund av inflationen 
och ökade finansiella kostnader. Pensionskostnaderna ökar också kraftfullt. 
Prognosen visar på ett stort underskott resultatet prognosticeras till minus – 98,6 
mnkr och det ger minus -111,6 mnkr sämre än budget. 

Ärendets behandling i sammanträdet

David Forslund (T) föreslår avslag på punkten 1 samt bifall till punkten 2 i 
kommunstyrelsens förslag.

Stefan Dalin (S) föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag i sin helhet.

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först punkten 1 under proposition avslag bifall och 
konstaterar att kommunfullmäktige beslutat bifalla punkten 1.

Ordföranden ställer därefter punkten 2 under proposition avslag bifall och 
konstaterar att kommunfullmäktige beslutat bifalla punkten 2.
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Beslutsunderlag

Fyramånadersrapport Timrå kommun
Nämndernas fyramånadersrapporter

Protokollsutdrag till:
Nämnder
Revisionen

Expedieras digitalt.
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§ 122
Inköpsstrategi
KS/2024:91 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

1. Anta förslagen Inköpstrategi
2. Upphäva tidigare beslut om Vägledande råd och bestämmelser för 

upphandling 2020-03-10 §94

Ärendet

Timrå kommun har saknat en inköpsstrategi och då samarbetet med Sundsvalls 
kommun har ökat över åren så är det viktigt att ha en tydlig inköpsstrategi som 
stöttar samarbetet. Tidigare beslut om Vägledande råd och bestämmelser 2020-03-
10 §94 behöver upphävas och kommer ersättas av ny inköpsstrategi samt riktlinjer 
för upphandling och inköp.
Ett eventuellt samarbetsavtal med Sundsvalls Kommun vilar på en inköpsstrategi 
som båda kommuner kan stödja sin upphandlings och inköpsprocess på. Det blir 
allt viktigare att få en fungerande process kring upphandling och inköp samt 
uppföljning.
Beslutsunderlag

Vägledande Råd och bestämmelser för upphandling 2020-03-10 §94
Inköpsstrategi 

Protokollsutdrag till:
Ekonomichef 
Kommunchef

Expedieras digitalt.
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§ 123
Avsiktsförklaring Ådalsbanan Timrå kommun
KS/2024:346 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

1. Godkänna upprättad avsiktsförklaring.
2. Uppdra till kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att 

underteckna avsiktsförklaringen. 

Ärendet

Trafikverket gjorde 2014 ett val av framtida dragning av Ådalsbanan mellan 
Sundsvall och Härnösand. Under perioden 2022 – 2024 har ett arbete med en 
fördjupad utredning pågått längs sträckan. Utredningen visar att på sträckan 
Birsta – Bye går det inte att uppnå målstandarden på 250 km/h, vilket är kraven 
för att kunna bygga en modern järnväg. Utmaningarna ligger i den fysiska miljön 
genom centrala Timrå och en osäkerhet med en järnväg nära Sundsvall Timrå 
Airport. Dessutom skulle den valda korridoren innebära långa stopp i nuvarande 
person- och godstrafik under själva byggtiden. 

Därför har Trafikverket beslutat att på nytt utreda lämplig sträckning mellan 
Birsta och Bye genom Timrå. Under 2025 ska Trafikverket påbörja arbetet, vilket 
ska vara klart under 2027. 

För att inte hindra övrig utveckling i Timrå kommun är det viktigt att 
utredningen preciserar både den befintliga korridorens utbredning och den 
eventuellt nya korridoren så långt det är möjligt. Den nya utredningen blir 
underlag till Trafikverkets långsiktiga planering och ligger till grund för utpekad 
riksintressekorridor för framtida järnväg. Befintlig korridor gäller tillsvidare till 
det eventuellt blir ett beslut om ny korridor, tidigast 2027.

Aktuell avsiktsförklaring reglerar ansvar och samarbetsformer för det fortsatta 
arbetet. Trafikverket finansierar hela utredningen och kommunen ansvarar för att 
bidra med underlag och med samverkan i den kommunala planeringen

Beslutsunderlag

Protokoll.  

Protokollsutdrag till:
Tillväxt Timrå
Miljö- och byggkontoret

Expedieras digitalt.
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§ 124
Lån till Torsboda Industrial Park AB
KS/2024:343 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

1. Bevilja en nyupplåning för Timrå kommun med 50 mnkr under 2024.
2. Bevilja i nästa steg en utlåning till Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 

556415–5231 till samma lånekostnad Timrå kommun har plus en 
administrationsavgift på 0,67 punkter.

3. Upphäva beslut KF 2024-06-10.

Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S), Tony Andersson (M) och Markus Sjöström 
(M) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv.

Niklas Edén (C) ersätter Mari Eliasson (S) som ordförande. Göran Ljungblom (S) 
och Markus Kullin (M) tjänstgör.

Ärendet

Under sommaren har det framkommit via Kommuninvest jurister att de inte 
godkänner Torsboda Industrial Park AB som en kund de vill låna ut pengar till. 
Detta beroende på att de bara lånar ut pengar till Kommuner eller bolags som ägs 
till mer än 50 procent av en kommun. Då styrelsen för Torsboda Industrial Park 
AB ser ett behov av likvida medel beslutades fredagen den 12 april §84 att be 
ägarna Sundsvalls kommun och Timrå kommun om ett lån på 50 mnkr. Timrå 
kommuns KF 2024-06-10 beslutade att bevilja TIPAB borgen. Detta beslut måste 
nu annulleras och istället så behöver Timrå kommun öka sin låneram mot 
Kommuninvest för att kunna låna ut 50 mnkr till TIPAB. Ekonomiavdelningen 
föreslår att Timrå kommun lånar ut 50 mnkr till TIPAB till samma ränta som 
kommunen får låna upp 50 mnkr plus en administrationsavgift på 0,65 punkter 
som motsvarar borgensavgiften. Beviljad nyupplåning kommer inte påverka Timrå 
kommuns möjlighet att låna pengar utan denna kategori av nyupplåning är en 
affärsmässig transaktion där kommunen räknar med att få ett bra Business Case 
över tid. Sundsvalls kommun har beviljat Torsboda att få låna upp till 50 mnkr 
när behov uppstår. Torsboda har fått ett första reverslån på 12 mnkr av Sundsvalls 
kommun.

Beslutsunderlag

Styrelseprotokoll Torsboda Industrial Park AB 24-04-12
Protokollsutdrag till:
Ekonomichef
Kommunchef
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VD Torsboda Industrial Park AB
Ekonomichef Torsboda Industrial Park AB

Expedieras digital
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§ 125
VA - Taxa 2025
KS/2024:279 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

1. Anta oförändrade föreskrifter i VA-taxa för Timrå kommun, att gälla från 
1 januari 2025, enligt bilaga 3a;

2. Anta förslag till höjning av brukningsavgifterna att gälla från 1 januari 
2025, enligt bilaga 3b;

3. Anta förslag till höjning av anläggningsavgiftsparametern ”1-40 
bostadsenheter” från 7 000 kr till 20 000 kr att gälla från 1 januari 2025 
(§5, 5.1), enligt bilaga 3b.

Tony Andersson (M) och Johan Engström Lockner (S) deltar ej i handläggningen 
eller beslutet på grund av jäv. Göran Ljungblom (S) och Markus Kullin (M) 
tjänstgör.

Ärendet

VA-verksamheten är en verksamhet som finansieras via taxa och ska varken gå 
med vinst eller förlust. Taxan behöver därför anpassas efter aktuella 
förutsättningar.

Brukningsavgift

Föreslagen höjning av brukningsavgiften motsvarar 146 kr per månad för 
genomsnittsvillan i Timrå. Höjningen är nödvändig för att täcka 
kostnadsökningar, föranlett av omvärldsläget med ökade räntenivåer och priser. 
Enbart kapitalkostnaderna motsvarar 30 procent av va-verksamhetens kostnader. 
Kostnadsmassan påverkas även av säkerhets- och lagkrav, samt Timrå kommuns 
tillväxt och ambitionsnivå.

Timrå Vatten har haft och har ett kontinuerligt underhållsarbete på va-
anläggningen. Det innebär inte att det kan minska under 2025-2028, utan det 
krävs ett fortsatt långsiktigt underhållsarbete. Skjuts nödvändiga underhållsinsatser 
framåt ökar risken för att akuta och kostnadsdrivande insatser ökar. Exempel på 
behov av insatser, som har stor påverkan på kostnader och resurser framåt, är 
myndighetskravet att minska tillskottvattnet till reningsanläggningarna.
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Med föreslagen höjning för brukningstaxan kommer Timrå ligga i nivå med 
Sundsvall.

Anläggningsavgift

Anläggningsavgiften är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar vid 
formellt inträde i va-kollektivet, vilket i praktiken är när en förbindelsepunkt har 
upprättats för fastigheten. 

Avgiften är en del i finansieringen för att täcka de investeringar som krävs för att 
möjliggöra anslutning till va-anläggningen. Det finns inget krav hur stor del som 
avgiften ska täcka, dock medför lägre täckningsgrad att finansieringen även 
behöver ske via lån. Täckningsgraden beräknas samlat för hela va-kollektivet. 
Anläggningsavgiften i Timrå har varit oförändrad sedan 2015. Utifrån den tillväxt 
som sker i kommunen finns det starka skäl att höja anläggningsavgiften, för att 
inte ytterligare öka på låneskulden.

För 2025 innebär det att anläggningsavgiftsparametern ”1-40 bostadsenheter” har 
setts över och förslås att höjas från 7 000 kr till 20 000 kr. Förändringen innebär 
även en anpassning av parametern till övriga kommuner i det regionala 
samarbetet MittSverige Vatten & Avfalls-gruppen, men även total avgiftsnivå.

Höjningen innebär att Timrås anläggningsavgift 2025 ligger väl under 2024 års 
Sverigemedel för villan och flerfamiljshus.

Ärendets behandling i sammanträdet

David Forslund (T) föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag i sin helhet.

Beslutsunderlag

Bilaga 3a VA-taxa 2025, Timrå (föreskrifter)
Bilaga 3b VA-taxa 2025, Timrå (avgifter)
Bilaga 4a VA-taxa 2024, Timrå (föreskrifter)
Bilaga 4b VA-taxa 2024, Timrå (avgifter)
Tjänsteärende VA-taxa 2025, Timrå Vatten AB

Protokollsutdrag till:
Timrå Vatten AB

Expedieras digitalt.
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§ 126
Ett jämställt Västernorrland - En länsstrategi för 
jämställdhet 2024-2027
KS/2024:223 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

Ansluta Timrå kommun till strategin för ett jämställt Västernorrland 2024-2027. 

Ärendet

Strategin jämställt Västernorrland anger mål och riktning för jämställdhetsarbetet 
i länet. Den har tagits fram av länsstyrelsen efter samtal och diskussioner med en 
rad företrädare för länet, ungdomar, sakkunniga, chefer och politiker.
Den ska också fungera som ett stöd och bidra till samarbete, lärande och praktiskt 
arbete inom området.
Strategin tar sin utgångspunkt i de nationella jämställdhetspolitiska delmålen och 
regeringens utpekade områden. Därefter har tre prioriterade områden identifierats 
i länet med bakgrund till de regionala behov och förutsättningar som finns i 
Västernorrland. 
Frågeställningarna har kretsat kring prioritering av utvecklingsområden, 
samverkansformer, centrala aktörer i arbetet och länsstyrelsens roll. Genom att 
involvera olika aktörer har strategin fått en starkare förankring och ett innehåll 
som speglar länets behov och möjligheter.
Strategins regionalt prioriterade områden är:
* Förebygga mäns och pojkars våld mot kvinnor och flickor
* Jämställd utbildning och arbetsmarknad
* Omfördela makt och inflytande mellan kvinnor och män
Länsstyrelsens uppdrag från regeringen är att ta fram länsstrategier för 2024-2027 i 
syfte att bidra till de jämställdhetspolitiska målen. Uppdraget formulerade att 
strategierna särskilt ska fokusera på ekonomisk jämställdhet, utrikes födda 
kvinnors etablering på arbetsmarknaden och jämställdhetsintegrering inom civil 
beredskap.
Genom att ansluta sig till strategin för ett jämställt Västernorrland 2024-2027 
ingår Timrå kommun i ett samarbete över organisationsgränserna. I de regionalt 
prioriterade områdena med dess mål ska Timrå kommun prioritera insatser för att 
bidra till ökad jämställdhet.
Samarbetet är även ett gemensamt lärande där kommunen ska beskriva vilka 
insatser/processer som verksamheten genomfört eller som pågår. 
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Ärendets behandling i sammanträdet
David Forslund (T), Anders Fagerblom (V), Stefan Dalin (S) och Johanna Bergsten 
(S) föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsunderlag
Bilaga - Ett jämställt Västernorrland - En länsstrategi för jämställdhet 2024-2027.

Protokollsutdrag till:
Samtliga förvaltningar

HR

Expedieras digitalt.
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§ 127
Redovisning och granskning av partistöd 2024
KS/2024:48 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

1. Godkänna redovisningar och granskningsintyg av hur partistödet har 
använts. 

2. Alla partier, enligt representation i kommunfullmäktige, beviljas partistöd 
för år 2025.

Ärendet

Partierna i kommunfullmäktige har lämnat en redovisning av hur partistödet för 
2023 har använts. Till redovisningen har partierna lämnat ett granskningsintyg.

Beslut om partistöd ska innehålla ett krav på att mottagaren av partistödet årligen 
ska lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har använts för det 
ändamål som anges i 29 § första stycket.

Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december och ges in till fullmäktige 
senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. En av mottagaren utsedd 
särskild granskare ska granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur 
mottagaren har använt partistödet. Granskarens rapport över granskningen ska 
bifogas redovisningen.

Fullmäktige får besluta att stöd inte ska betalas till ett parti som inte lämnar 
redovisning och granskningsrapport enligt första och andra styckena.

Enligt regler för kommunalt partistöd i Timrå kommun gäller följande: En 
mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap 31 § första stycket 
kommunallagen. Till redovisningen ska bifogas ett granskningsintyg.

Beslutsunderlag

Redovisning partistöd (S)  
Redovisning partistöd (C) 
Redovisning partistöd (KD) 
Redovisning partistöd (SD) 
Redovisning partistöd (T) 
Redovisning partistöd (M) 
Redovisning partistöd (V)

Protokollsutdrag till:
Samtliga politiska partier 
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Expedieras digitalt.

§ 128
Motionssvar - Motion Fria arbetsskor till vård- och 
omsorgspersonal i Timrå kommun 
KS/2021:516 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

Anse motionen besvarad. 

Ärendet
Lotta Borg (T) har i en motion inkommen den 13 december 2021 föreslagit 
Kommunfullmäktige:

 Uppdra till Socialnämnden att tillhandahålla arbetsskor till vård- och 
omsorgspersonalen.

 Uppdra till Socialnämnden att inom ramen för genomförandet samråda 
med berörda personalorganisationer

Kommunfullmäktige har remitterat motionen till socialnämnden för ett yttrande. 
Socialförvaltningen har lämnat in ett yttrande med förslag till socialnämnden. 

Socialnämnden ställer sig positiv till motions förslag om att tillhandahålla 
arbetsskor inom vård- och omsorg. Dock kan socialnämnden inte ta ställning i 
frågan i dagsläget.
Avvakta beslut om budget för kommande period och vilket utrymme som då 
finns beträffande arbetsskor.

Tillsätta en kommunövergripande utredning om ett eventuellt införande av fria 
arbetsskor till vård- och omsorgspersonal och andra personalkategorier som kan 
vara aktuella. Utredningen bör innehålla bland annat hur tillhandahållandet 
skulle kunna genomföras och även behandla de juridiska och ekonomiska 
aspekterna. Kommunfullmäktige får ge uppdrag till rätt insats för genomförande 
av utredningen.
Ärendets behandling i sammanträdet

Lotta Borg (T) föreslår bifall till motionen. Stefan Dalin (S) föreslår bifall till 
kommunstyrelsens förslag, att anse motionen besvarad.

Beslutsgång 

Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag, att anse 
motionen besvarad.
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Ärendets tidigare behandling

KF § 20 2022-02-28

Beslutsunderlag
SN § 134 Motion Fria arbetsskor till vård- och omsorgspersonal i Timrå kommun
Motion arbetsskor 2021-12-13

Protokollsutdrag till
Socialnämnden

Expedieras digitalt.
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§ 129
Motionssvar - Motion från Mats Wallin (SD) - 
Läromedel i skolan
KS/2023:249 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag:

Avslå motionen.

____

Ärendet

Motion från (SD) i Timrå:
Med tanke på våra elevers överlag dåliga resultat i Sverige och om man läser 
senaste PISA-testet även sämre än de flesta länder i EU och att fler och fler 
hänvisar till att det beror på att dagens elever inte får skolböcker i tillräcklig 
mängd eller inte alls.
Situationen i Timrå är inte på något sätt bättre än riket, även här kommer elever 
hem med ofta dåligt kopierade läxpapper istället för en riktig lärobok. Med en 
riktig bok som självklart uppmuntrar till mer läsning kan elever välja att lära sig 
mer än vad man kan på ett kopierat papper. 

Med andra ord kommer Timrå att få bättre utbildade elever med fler läromedel, 
därför anser SD i Timrå att:

1. Kommunen genast skall se över behovet av läromedel inom skolan
2. Kommunen genast ska köpa in de läromedel som saknas inom skolan i 

Timrå kommun.

Barn- och utbildningsnämndens svar:
1. Barn- och utbildningsnämnden har under de senaste 5 åren arbetat aktivt 

med digitalisering och med att uppnå den nationella 
digitaliseringsstrategin för skolväsendet. Alla elever från och med årskurs 4 
har idag tillgång till en Chromebook (dator). Detta innebär att en del 
läromedel idag är digitala. I förskoleklass t o m årskurs 3 används i 
huvudsak fysiska läromedel. Regeringen har gett skolinspektionen ett 
uppdrag att genomföra en granskning av elevers tillgång till läroböcker 
och andra läromedel vilket innebär att tillgång och behov kommer att ses 
över genom den granskningen.

2. Läromedel av hög kvalitet är viktiga för elevernas lärande och ett viktigt 
stöd för lärare, under 2023 och under 2024 har vi därför fått ett 
statsbidrag för inköp av läromedel i bokform. Detta statsbidrag är villkorat 
så att även vi inom kommunen måste köpa in läromedel för egna 
kommunala medel i samma omfattning som de tre senaste åren. Om vi 
gör detta har vi möjlighet att rekvirera en summa från skolverket som 
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under 2023 uppgick till 1 093 391 kr och för 2024 1 051 033. Villkoret är 
att vi köper in läromedel i bokform för hela den summan, vilket vi avser 
att göra. Vi kommer även att kunna rekvirera 278 842 kr till att köpa in 
litteratur till barn i förskolan, förskoleklass och åk 1-3.
Ärendets behandling i sammanträdet

Mats Wallin (SD) föreslår att anse motionen besvarad. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag, att avslå 
motionen.

Ärendets tidigare behandling

BUN 2023-09-20 §89
BUN 2023-11-15 §115
Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse
BUN 240515 §57

Protokollsutdrag till:
Kommunfullmäktige 

Expedieras digitalt.
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§ 130
Fyllnadsval i kultur- och tekniknämnden, 
socialnämnden, barn- och utbildningsnämnden 
och kommunförbundet efter Pär Karlstedt (SD)
KS/2024:299 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Uppdra till sverigedemokraterna att nominera ny ledamot och i kultur- och 
tekniknämnden samt ersättare i barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden 
samt kommunalförbundet Västernorrland.

Ärendet

Pär Karlstedt (SD) har, den 198 juni 2024, avsagt sig uppdrag som ledamot i 
kultur- och tekniknämndensamt ersättare i barn- och utbildningsnämnden, 
socialnämnden samt kommunalförbundet Västernorrland.
Beslutsunderlag

Avsägelse 

Protokollsutdrag till:
Sverigedemokraterna 

Expedieras digitalt.
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§ 131
Fyllnadsval i kultur- och tekniknämnden efter Ulric 
Jansson (SD)
KS/2024:256 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Uppdra till sverigedemokraterna att nominera ny ledamot i kultur- och 
tekniknämnden.

Ärendet

Ulric Jansson (SD) har, den 2 juni 2024, avsagt sig uppdrag som ordinarie ledamot 
i kultur- och tekniknämnden.
Beslutsunderlag

Avsägelse 

Protokollsutdrag till:
Sverigedemokraterna 

Expedieras digitalt.
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§ 132
Årsredovisning 2023 - Förvaltade stiftelser
KS/2024:314 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Kommunledningskontoret har upprättat årsredovisningar för de av Timrå 
kommun förvaltade donationsstiftelser som är bokföringsskyldiga och 
skyldiga att upprätta årsredovisningar enligt stiftelselagen. Skyldiga att 
upprätta årsredovisning är stiftelse om värdet av tillgångarna överstiger 
1.500.000 kr. De stiftelser som kommunen förvaltar och som omfattas av 
årsredovisningskravet är Per Bergmans Donationsstiftelse och August Bångs 
skolstiftelse. Familjen Bunsows hjälpstiftelse är bokföringsskyldig men 
omfattas inte av krav om upprättande av årsredovisning, stiftelsen är skyldig 
att föra räkenskaper. Av praktiska skäl upprättas även för Familjen Bunsows 
hjälpstiftelse en årsredovisning. Även de stiftelsen som inte omfattas 
årsredovisnings kravet redovisas för Kommunstyrelsen. Det avser stiftelserna 
Ada Englund Maria o Anna Åström och Brundinska. Årsredovisningarna 
för 2023 skall skrivas under av samtliga ordinarie ledamöter i 
kommunstyrelsen. Om stiftelsen är skyldig att upprätta årsredovisning 
enligt stiftelselagen skall minst en revisor vara auktoriserad eller godkänd 
revisor.

Ärendets tidigare behandling

Kommunstyrelsen beslutar, den 27 augusti 2024 § 209;

1. Fastställa årsredovisningar för räkenskapsåret 2023 för Per Bergmans 
donationsstiftelse, Ada Englunds stiftelse, Anna och Maria Åströms 
stiftelse, Brundinska stiftelsen, August Bångs skolstiftelse och Familjen 
Bunsows hjälpstiftelse.

2. Uppdra åt firmatecknarna att underteckna årsredovisningarna samt 
överlämna årsredovisningarna till revisionen.

3. Ärendet anmäls till kommunfullmäktige.
4. Uppdra till kommunchefen att utreda om de mindre och i praktiken 

inaktiva fonderna bör avvecklas eller slås ihop med en annan fond som 
kommunen förvaltar.
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Beslutsunderlag

Årsredovisningar Per Bergmans donationsstiftelse, Ada Englunds stiftelse, Anna 
och Maria Åströms stiftelse, Brundinska stiftelsen, August Bångs skolstiftelse och 
Familjen Bunsows hjälpstiftelse.

§ 133
Medborgarförslag Trafikförbättring Västra 
Laggarbergsvägen
KS/2023:343 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar: 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Ett medborgarförslag inkom i juli 2023, kommunfullmäktiges presidium skickade 
till kommunstyrelsen för besvarande. Medborgarförslaget lämnar förslag till en 
trafikförbättring utifrån trygghetsaspekten och riskerna som uppstår där västra 
Laggarbergsvägen möter östra Laggarbergsvägen. I förslaget önskas en refug för att 
kunna avvärja risken för kollision. 

Trafikverket har idag väghållarskapet för både östra – och västra Laggarbergsvägen 
vilket innebär att medborgarförslaget bör tas vidare till Trafikverket för beslut 
eftersom det inte är kommunens fråga. Timrå kommun har endast rådighet över 
hastigheten i tätbebyggda områden utifrån de statliga vägarna, inget annat. 
Avseende en refug kan den både vara trafiksäker och trafikfarlig och därför bör 
åtgärden beslutas av Trafikverket.

Kommunen kommer därmed avslå medborgarförslaget och hänvisa vidare till 
Trafikverket för beslut. 
Beslutsunderlag

Medborgarförslaget

Protokollsutdrag till:
Patrik Larsson
Trafikverket

Expedieras digitalt.
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§ 134
Medborgarförslag - Gråvattenstation intill Näs 
reningsverk
KS/2023:390 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Ett medborgarförslag om en gråvattenstation intill Näs reningsverk har inkommit. 

Kultur- och teknikförvaltningen anser att idén är bra. Dock föreslår förvaltningen 
att medborgarförslaget avslås eftersom ett arbete pågår med att hitta en plats som 
kan vara lämpligare. 

Kultur- och tekniknämnden beslutade 2024-05-22 avslå medborgarförslaget.

Beslutsunderlag

Medborgarförslag
Protokollsutdrag KTN 240522 §53
Tjänsteskrivelse

Protokollsutdrag till:
Kommunfullmäktige 

Expedieras digitalt.
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§ 135
Medborgarförslag - Hamstasjön
KS/2024:109 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Ett medborgarförslag om badplatsen i Hamstasjön har inkommit.

Att ha bryggor och hopptorn medför också en skötsel av dessa och ett ansvar om 
säkerhet på platsen. Kommunen har idag bryggor vid Lilla Bandsjön och avser att 
fortsätta med detta. Det är vad förvaltningen anser att man klarar av att sköta i 
dagsläget med den bemanning vi har. 

Kultur- och tekniknämnden beslutade 2024-05-22 avslå medborgarförslaget.

Beslutsunderlag

Medborgarförslag
Protokollsutdrag KTN 240522 §56
Tjänsteskrivelse

Protokollsutdrag till:
Kommunfullmäktige 

Expedieras digitalt.
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§ 136
Medborgarförslag - Kamerabevakning allmänna 
parkeringar
KS/2024:114 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Ett medborgarförslag om kamerabevakning av allmänna parkeringar har 
inkommit. 

För att få använda sig av kameror för övervakning av allmänna ytor så måste man 
söka tillstånd hos Integritetsskyddsmyndigheten. Där görs en bedömning om 
problemen är större än allmänhetens rättighet till integritet, dvs är det viktigare att 
ha en övervakning än att personer ska övervakas. 

Vi har gjort en ansökan tidigare vid arenaområdet och kontentan är att problemen 
måste vara mycket större än bilinbrott eller parkeringsskador. 

Polisen har större möjligheter att övervaka om de har indikeringar som tyder på 
organiserad brottslighet mm. 

Så tipset är att anmäla så mycket man kan när man ser att brott har begåtts så 
kommer Polisen övervaka om de anser att de har underlag för det, som man t ex 
gjort i Tallnäs.

Kultur- och tekniknämnden beslutade 2024-05-22 avslå medborgarförslaget.

Beslutsunderlag

Medborgarförslag
Protokollsutdrag KTN 240522 §54
Tjänsteskrivelse

Protokollsutdrag till:
Kommunfullmäktige 

Expedieras digitalt.
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§ 137
Medborgarförslag - Hundrastgård Timrå kommun
KS/2024:126 

Beslut

Kommunfullmäktigeommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Det har återigen inkommit medborgarförslag angående att bygga hundrastgårdar i 
kommunen. 

Tidigare har vi svarat att vi önskat att man startar föreningar som kan stå för 
skötseln av hundrastgårdar eftersom förvaltningen inte har möjlighet att sköta om 
dessa med tanke på personal och ekonomi. Se bifogat protokollsutdrag på senaste 
medborgarförslaget.

Problemet som vi ser med detta är att även om en förening startas så bygger det på 
eldsjälar i föreningen och där ser vi en överhängande risk att detta ändå efter ett 
par år hamnar i kommunens händer när dess eldsjälar inte längre har motivation 
eller hälsan att fortsätta. Detta är en risk när det gäller ideella föreningar som man 
bör ta hänsyn till vid ett eventuellt investeringsbeslut gällande en hundrastgård. I 
dagsläget för år 2024 och 2025 finns det inget utrymme gällande en investering 
kring en hundrastgård. 

Förvaltningen gör även bedömningen utifrån det att Timrå kommun har naturen 
runt hörnet inte borde finnas begränsningar i platser och ytor att rasta sin hund 
på. 

Kultur- och tekniknämnden beslutade 2024-05-22 avslå medborgarförslaget.

Beslutsunderlag

Medborgarförslag
Protokollsutdrag KTN 230621 §85 
Tjänsteskrivelse

Protokollsutdrag till:
Kommunfullmäktige 

Expedieras digitalt. 
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§ 138
Medborgarförslag - Skyltar Strandpromenaden
KS/2024:166 

Beslut

Kommunfullmäktigeommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Ett medborgarförslag om skyltar på strandpromenaden i Söråker har inkommit. 

Förvaltningen beräknar kostnaden till ca 15.000 kr.

Kultur- och tekniknämnden beslutade 2024-05-22 bifalla medborgarförslaget.

Beslutsunderlag

Medborgarförslag
Protokollsutdrag KTN 240522 §58
Tjänsteskrivelse

Protokollsutdrag till:
Kommunfullmäktige 

Expedieras digitalt.
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§ 139
Medborgarförslag - Rondell vid 
Köpmangatan/Skogsvägen
KS/2024:131 

Beslut

Kommunfullmäktigeommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Ett medborgarförslag om en rondell vid Köpmangatan/Skogsvägen har inkommit. 

Förvaltningen har i dagsläget inga ekonomiska medel för detta och det är heller 
inte något vi skulle prioritera med tanke på andra kommande investeringar och 
underhåll vi har på bordet just nu. Vi har inte heller fått till oss detta tidigare som 
ett stort problem.

Kultur- och tekniknämnden beslutade 2024-05-22 avslå medborgarförslaget.

Beslutsunderlag

Medborgarförslag
Protokollsutdrag 240522 §55
Tjänsteskrivelse

Protokollsutdrag till:
Kommunfullmäktige 

Expedieras digitalt.
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§ 140
Socialnämndens rapportering av ej verkställda 
beslut - 2024 kvartal 1
KS/2024:226 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Lägga ärendet med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Socialnämnden ska enligt socialtjänstlagen (SoL) 16 kap 6 f-i §§ rapportera alla 
gynnande nämndbeslut enligt socialtjänstlagen (SoL) 4 kap 1 § (bistånd), som inte 
har verkställts inom tre månader från dagen för beslutet. Samma rapportering ska 
göras enligt Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 28 f-i §§ 
för beslut enligt LSS 9 § (insatser).

Rapportering skall göras kvartalsvis till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 
Rapport skall även lämnas till revisorer. Statistikrapport ska lämnas till 
fullmäktige. Förvaltningen har kontrollerat förekomst av ej verkställda beslut och 
rapporterat till IVO inom föreskriven tid. Socialnämnden har godkänt 
förvaltningens rapporter.

Under kvartal 1 har antalet rapporter fortsatt minska något. Väntande beslut inom 
äldreomsorgen ligger på en jämn nivå med 2 avslutade, 2 kvarstående och 2 nya. 
Inom LSS har 5 beslut rapporterats verkställda, varav flera som avser 
kontaktperson, 8 beslut kvarstår dock och 2 nya har tillkommit. Inom Individ- 
och familjeomsorg (IFO) kvarstår 3 beslut, varav 2 för kontaktperson, inga nya 
har tillkommit och inga har avslutats.

Beslutsunderlag

SN/2024-05-21 § 58
Rapport KF 2024 kv 1
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§ 141
Revisionsrapport - Grundläggande granskning av 
Kommunstyrelsen 2023
KS/2024:262 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar: 

Ärendet läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en grundläggande 
granskning för att bedöma om kommunstyrelsen har skapat förutsättningar för 
tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten. Revisorerna önskar 
återkoppling senast den 30 augusti 2024.

Kommunledningskontorets svar på revisionsrapporten
Revisionen har granskat målstyrningen, den ekonomiska uppföljningen KPMG 
samlade bedömning utifrån granskning är att kommunstyrelsen bör se över 
arbetet med målstyrning och uppföljning i syfte att konkretisera samt säkerställa 
att det är ändamålsenliga mot kommunfullmäktiges mål. KPMG anser att 
kommunstyrelsen bör överväga att tillföra målvärden till de utvalda måtten 
kopplade till målen och uppdraget i syfte att tydliggöra måluppföljningen. KPMG 
anser dessutom att starkare mätbar uppföljning av inriktningsmål och uppdrag 
kan kompletteras den mer beskrivande uppföljningen.

Revisionen har inget att anmärka mot den ekonomiska uppföljningen. De 
konstaterar även att kommunstyrelsen har antagit mått och anvisningar för 
måluppfyllelsen samt att dessa har följts upp. Det räcker dock inte, enligt 
revisionen att det kan ske en gång per år utan måste göras regelbundet.

Kommunledningskontorets bedömning: Trenden för målen och bidragen har 
följts löpande under verksamhetsåret. Såväl mål som mått har följts upp vid 
fyramånadersrapport och delår och aktiva beslut har vidtagits. Trenden med 
företagsamhet, företagsklimat samt arbetslöshet har följts under hela året och 
rapporterats löpande i lägesbeskrivningar till kommunstyrelse och 
kommunfullmäktige.

Kommunstyrelsen kan bli bättre på att precisera den effekt som nämnden ska 
bidra med till fullmäktiges inriktningsmål och målbilder, inte minst kopplat till 
de fullmäktigeuppdrag som ges för året. Åtgärder är vidtagna för att tydligare 
beskriva effekt på kommunnivå som kan ligga till grund förmått med 
trendbedömning på nämndnivå.
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Däremot kräver kommunens styrmodell att nyckeltal, mått och trend ska mäta 
faktisk effekt i samhällslivet, inte ”räkna pinnar” och aktiviteter internt. Det gör 
det svårt att följa effekt vid fyramånaders och delår, men skapar faktiskt och reellt 
värde för medborgare, företag och besökare. 
Kvantitativ och kvalitativ analys under året görs och påverkar planering och 
prioritering av aktiviteter under året. Det avser kommunen att hålla fast vid.
En styrmodell bör lämpligen utvecklas över tid och de lärdomar man drar av hur 
styrmodellen har fungerat.

Beslutsunderlag

Grundläggande granskning KPMG

Protokollsutdrag till:
Kommunchef
Ekonomichef
Katarina Tjernblom
Ann Fahlroth

Expedieras digitalt.
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§ 142
Revisionsrapport - Granskning av bokslut och 
årsredovisning per 2023-12-31
KS/2024:307 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Ärendet läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Kommunstyrelsen har upprättat årsredovisning för 2023. Revisionen har granskat 
detta i syfte om kommunens årsredovisning har upprättats i enlighet med 
kommunallag, lag om kommunal bokföring och redovisning samt god 
redovisningssed i kommuner och regioner. Mot bakgrund av granskningen 
rekommenderas kommunstyrelsen att:

- Säkerställa att redovisningslagar och god redovisningssed följs.
- Tidigarelägga värderingen av SCA Arena. 
- Kartläggning av kommunens hyresavtal görs för att bedöma om det finns 

avtal som borde redovisas som finansiell leasing. 
- Verka för att återställa det negativa balanskravsresultatet inom lagstadgad 

tid. 
- Stärka den interna kontrollen genom att åtgärda de påtalade bristerna. 

Kommunstyrelsekontorets svar på revisorernas rekommendationer redovisas 
nedan i tjänsteskrivelsen. 
Beslutsunderlag

Granskningsrapport KPMG årsredovisning 2023-12-31

Revisorernas granskning

Protokollsutdrag till:
Ekonomichef
Kommunchef
Revisorer

Expedieras digitalt.
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§ 143
Revisionsrapport - Grundläggande granskning - 
Kultur- och tekniknämnden
KS/2023:303 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

KPMG har uppdrag av kommunens revisorer genomfört grundläggande 
granskning för att bedöma om nämnden har skapat förutsättningar för tillräcklig 
styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten.

Kultur- och tekniknämnden har svarat på granskningen.
Beslutsunderlag

Grundläggande granskning
Kultur- och tekniknämndens svar
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§ 144
Delårsrapport 1, 2024 Överförmyndarnämnden Mitt
KS/2024:266 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Överförmyndarnämnden Mitt har översänt delårsrapport 1 till kommunstyrelsen 
för kännedom.
Beslutsunderlag

Delårsrapport 1
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§ 145
Flerårsbudget Överförmyndarnämnden Mitt 2025-
2026
KS/2024:265 

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.

Ärendet

Överförmyndarnämnden Mitt har översänt flerårsbudget 2025-2026.
Beslutsunderlag

Flerårsbudget 20252026
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